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 Ballerup, den 24. november 2021   

 

Referat: BMSI koordinationsmøde, den 17. november 2021 
 
 

 

 
Dagsorden i henhold til BMSI’s love: 
 

1. Valg af dirigent 
 
Næstformand Per Enevoldsen blev valgt til dirigent. 

 

2. Navneopråb (fremmødte foreninger) 
 

Deltagere: Ballerup Atletik Klub, Ballerup Gymnastikforening, Ballerup Handicap Idræts 
Club, Ballerup Kørestolsrugby Klub, Basketballklubben BMS, Grantoften Badminton 
Klub, Jonstrup Basketball Klub, Måløv Badminton Club, Måløv Idræts Forening og SIF 
Badminton. 
I alt fremmødt: 10 foreninger/12 personer). 
Afbud: SIF håndbold/gymnastik/senior, Svømmeklubben TRITON. 
Gæster: Peter Bøgelund, Ballerup Kommune (Idræts- og fritidsinspektør). 
 

3. Godkendelse af referatet fra koordinationsmøde den 19. august 2020 
 

Da der ikke er fremsendt indsigelser senest 14 dage efter at referatet er udsendt, 
bekræftes det som godkendt. 
Der var ikke yderligere kommentarer. 
 

4. Måling af kapacitetsudnyttelse – status ved Peter Bøgelund 
 

Peter gennemgik formålet med målingerne – at opnå den bedste udnyttelse af 
kommunens lokaler – og noterede at flere og flere kommuner benytter samme eller 
tilsvarende system.  
 
Baseret på kameraer opsat i en række af kommunens haller og sale leverer systemet 
anonymiseret optælling af personer i lokalerne to gange pr. time fra morgen til sen 
aften. Rapporter kan genereres, således at det er enkelt at bedømme 
udnyttelsesgraden og på den baggrund undersøge muligheden for forbedringer. 
 
Peters indlæg gav anledning til spørgsmål og livlig diskussion blandt mødedeltagerne.  
 
Målingerne vil blive tilgængelige for foreningerne, og BMSI deltager gerne i et 
efterfølgende arbejde omkring håndtering af målingerne. 
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Peters præsentation rundsendes til alle BMSI’s medlemsforeninger i løbet af et par 
dage. 
      

5. Orientering fra formanden 
 

BMSI har stort set ligget underdrejet i den lange Corona periode, så der er meget lidt 
nyt at berette. 
 
Mange foreninger har lidt et tab af medlemmer under nedlukningen – vi håber de 
vender tilbage, men frafaldet blandt ældre medlemmer kan måske være svært at 
indhente. 
 
Alle foreninger har modtaget indbydelse til valg af repræsentanter til 
Folkeoplysningsudvalget. Valget afholdes den 25. november kl. 17 i Atriet på rådhuset.  
BMSI’s formand Karsten Friis har i den forløbne periode været den ene af to 
repræsentanter for idrætsforeningerne, men han træder gerne til side hvis der er andre 
som ønsker at stille op. 
 

6. Økonomisk oversigt ved kassereren 
 
På grund af den minimale aktivitet har bestyrelsen besluttet at der ikke opkræves 
kontingent fra foreningerne (200 kr. pr. forening), ligesom vi har undladt at søge om 
det årlige tilskud fra kommunen (10.000 kr.) 
Regnskab for 2020 og 2021 vil blive fremlagt til godkendelse på generalforsamlingen i 
februar 2022. 
 
Der er ingen restancer udestående. 
 

7. Hvilke opgaver skal BMSI løse i fremtiden? 
 

Åben diskussion med gode og konstruktive indspark. Her er nogle af de punkter som 
blev adresseret: 
 

 BMSI repræsenterer 31 foreninger, svarende til ca. 70 procent af 
medlemmerne i kommunens idrætsforeninger (medlemstal fra primo 2020). 
Der er gjort meget for at få flere foreninger med, og det er lykkedes at få 
tilgang af blandt andet to af de store foreninger, BSF og BMS. Men der skal 
mere til, så vi må yde endnu en indsats for at få flere foreninger med. 

 
 Ballerup Kommunes idrætspolitik er et vigtigt omdrejningspunkt. BMSI må 

nærstudere idrætspolitikken og gå ind i et samarbejde med kommunen om 
relevante punkter. Den nuværende idrætspolitik kan findes på 
https://ballerup.dk/sites/default/files/2021-05/idraetspolitik_2017.pdf.  

 
 Kan vi finde inspiration i DIF’s kommuneundersøgelse 2021, som kortlægger 

rammer og vilkår for idrætten i 93 kommuner? Ballerup indtager en lidet 
flatterende plads nr. 76 i den samlede bedømmelse, sammensat af temaerne 
Faciliteter (nr. 65), Frivillige (nr. 45), Idrætspolitik (nr. 84) og Økonomi (nr. 58). 
Undersøgelsen består af spørgeskemaer til foreninger og data fra diverse 
offentlige registre, den fulde dokumentation findes på 
https://kv21.dif.dk/kommuneundersogelse.   
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 Skal BMSI være på til stede på sociale medier – der rapporteres om forbedret 

synlighed fra idrætsråd i andre kommuner, hvor Facebook blandt andet 
benyttes som en portal til de enkelte foreningers sider på sociale medier 
og/eller hjemmesider? Stemningen blandt de fremmødte var positiv. Hjælp til 
opsætning kan købes, men til daglig drift skal vi finde en eller flere frivillige med 
indgående kendskab til Facebook. 

 
 Idrætsrådet i Gladsaxe (FIG) har udviklet en hjemmeside, hvor borgerne på 

enkel vis kan søge efter idrætsforeninger ud fra en række kriterier. Er det noget 
til efterfølgelse – se www.gladfritid.dk? 
Generelt kunne vi måske tage en snak med FIG, som tydeligvis er langt mere 
aktiv i samarbejdet med kommunen end tilfældet er i Ballerup. 
      

BMSI’s bestyrelse vil gerne arbejde videre med ovennævnte punkter og flere til, men 
der behøves assistance fra foreningerne. Alle er meget velkomne til at byde ind, både 
med andre punkter og med tilsagn om assistance, og nogle meldte sig allerede på 
mødet. Vi håber ved fælles hjælp at gøre BMSI mere relevant og slagkraftig til gavn for 
os alle.       

 

8. Optagelse/udmeldelse af foreninger 
 
Ingen optagelser eller udmeldelser.  

 

9. Eventuel oprettelse af en Aktiv- og/eller Ungepris 
 

Ulrich Engmark har solgt dette initiativ så overbevisende at kommunen har overtaget 
det, så for nærværende arbejdes ikke videre med denne pris. 
 

10. Eventuelt 
 

Næste BMSI møde er generalforsamlingen, som afholdes den 8. februar 2022. 
Indbydelse fremsendes til foreningerne i januar måned. 

 
Referat:  Uffe Mortensen 
 24. november 2021 


